
ACTA  DE  LA  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DEL  CONSELL  DE  LES  ALCALDIES  DE  LA 
COMARCA DEL SEGRIÀ

Identificació de la sessió

Núm.: 2/2024
Caràcter: ordinària  
Data: 11 d’abril de 2024
Horari: de 10 h. a les 12 h.
Lloc: Sala de Plens del Consell Comarcal

Hi assisteixen:

• David Masot Florensa, president del Consell de les Alcaldies i alcalde de l'Ajuntament de 
Maials

• Rosa Pujol Esteve, alcaldessa de l'Ajuntament d'Aitona
• Jaume Sanuy Lopez, alcalde de l'Ajuntament d'Albatàrrec
• Elena Farrus Farran, alcaldessa de l'Ajuntament d'Alcanó
• Gerard Companys Pujol, alcalde de l'Ajuntament d'Alcarràs
• Rosa Gracia en substitució de Joan Carles Garcia Guillamon, alcalde de l'Ajuntament 

d'Alfarràs
• Dèlia Almenara en substitució de Joel Falcó Salla, alcalde de l'Ajuntament d'Alfés
• Imma Roca Vidal, alcaldessa de l'Ajuntament d'Alguaire
• Joan Bosch Novell, alcalde de l'Ajuntament d'Almacelles
• Jennifer Nadal Godinez, alcaldessa de l'Ajuntament d'Almatret
• Sebastià  Noguero  en  substitució  de  Teresa  Malla  Aigé,  alcaldessa  de  l'Ajuntament 

d'Almenar
• Joan Gilart Escuer, alcalde de l'Ajuntament d'Alpicat
• Mariona Rebull Berengué, alcaldessa de l'Ajuntament d'Artesa de Lleida
• Cristina  Canela  en  substitució  d’Antoni  Carré  Cuadrat,  alcalde  de  l'Ajuntament  de 

Benavent Segrià. 
• Anna Belló en substitució de Jordi Verdú Paijà, alcalde de l'Ajuntament de Corbins
• Antoni Bosch Carabante, alcalde de l'Ajuntament dels Alamús
• Alex Lozano en substitució de Manel Josep Solé Agustí, alcalde de l'Ajuntament de la 

Granja d'Escarp
• Francesc Xavier Mor Farré, alcaldessa de l'Ajuntament de Llardecans
• Carlos Enjuanes en substitució de Fèlix Larrosa Piqué, alcalde de l'Ajuntament de Lleida
• Josep Maria Vallès Vallès, alcalde de l'Ajuntament de Massalcoreig
• Eduardo Murgó Ballespí, alcalde de l'Ajuntament de Montoliu de Lleida
• Josep Jaume Solsona Batlle, alcalde de l'Ajuntament de Puigverd de Lleida
• Joan Andreu Urbano Fernandez, alcalde de l'Ajuntament de Rosselló
• Maria Teresa Cullerés Esteve, alcaldessa de l'Ajuntament de Sarroca de Lleida
• Lídia  Rodríguez  Martos  en  substitució  de  Sandra  Marco  Casals,  alcaldessa  de 

l'Ajuntament de Soses
• Eduard Oró Prim, alcalde de l'Ajuntament de Sudanell
• Jaume Gort Quílez, alcalde de l'Ajuntament de Sunyer
• Agustí Jiménez Pérez, alcalde de l'Ajuntament de Torre-serona
• Jordi Figuerol Sarmiento, alcalde de l'Ajuntament de Vilanova de Segrià

També assisteixen:
Eva Forcat Escolà, secretaria del Consell Comarcal del Segrià
Sergi Fo Pifarré, gerent del Consell Comarcal del Segrià
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Excusen assistència:

Josep Maria Gras Charles, alcalde de l'Ajuntament d'Alcoletge
Fermí Masot Aymi, alcalde de l'Ajuntament d'Aspa
Dante Alejandro Perez Berenguer, alcalde de l'Ajuntament Gimenells i Pla de la Font
Miquel Carles Català Visa, alcalde de l'Ajuntament de la Portella
Josep Antoni Romià Pujol, alcalde de l'Ajuntament de Seròs
Mario Urrea Marsal, alcalde de l'Ajuntament de Torrebesses
Àxel Curcó Panadés, alcalde de l'Ajuntament de Torres de Segre
Albert Solsona Arroniz, alcalde de l'Ajuntament de Vilanova de la Barca
Antoni Bosch Carabante, alcalde dels Alamús. 

Ordre del dia:

1. Aprovació de l’esborrany de l'acta de la sessió de 25 de gener de 2024. 
2. Mobilitat del transport al Segrià, aspectes o millores generals en les rutes principals de la 

comarca, a càrrec de la directora dels serveis territorials de Territori i Justícia, senyora 
Josefina Terés.

3. Informes de Presidència.
4. Assumptes d’urgència.
5. Precs i preguntes.

Desenvolupament  de la sessió

1. Aprovació de l’esborrany de l'acta de la sessió de 25 de gener de 2024

S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió del Consell d’Alcaldies del dia 25 de gener de 
2024.

2. Mobilitat del transport al Segrià, aspectes o millores generals en les rutes principals 
de la comarca, a càrrec de la directora dels serveis territorials de Territori i Justícia, 
senyora Josefina Terés

Compareix davant del Consell de les alcaldies la Sra. Josefina Terés i la Cap de servei, el  
president exposa que s’ha convocat aquesta reunió per treballar les rutes de la comarca, diu 
que es va fer una prèvia amb el Gerent i el President al Departament però han cregut oportú 
tenir una reunió per saber la problemàtica que hi ha Ajuntament per Ajuntament focalitzant 
tant la línia regular com amb les connexions amb l’institut La Caparrella de Lleida.

La Sra. Terés inicia la seva exposició dient que no es detecta una manca de disponibilitat de 
places  als  diferents  corredors  i  que  no hi  ha  disfunció  entre  els  horaris  d’arribada  dels 
autobusos i la línia regular. 

Molts alcaldes han manifestat la seva preocupació a Terés per la manca de transport, que 
afecta a pobles  com Alcanó,  Alfés,  Albatàrrec,  Alfarràs,  Rosselló,  Torrefarrera,  Alguaire, 
Aitona, Sunyer, Benavent de Segrià, Artesa de Lleida, Puigverd de Lleida, Almatret i Torre-
serona.

L’alcaldessa d’Alcanó exposa que els alumnes del seu municipi arriben tard a l’entrada i a la 
sortida no tenen temps d’agafar el bus perquè no els quadren els horaris. La cap de servei 
respon  que  sobre  el  paper  i  sobre  els  horaris  autoritzats  hi  ha  temps  per  arribar  a  La 
Caparrella i que s’ha de parlar amb l’operador de transport.

L’alcaldessa d’Alguaire apunta a un altre problema que és l’emplaçament de la seva parada 
escolar i demana una solució “que no obligui a la gent gran a caminar vint minuts.”
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L’alcaldessa d’Aitona exposa que la línia regular al  igual que l’alcalde d’Albatàrrec s’han 
hagut de buscar alternatives amb transport particular i agrairia que a l’inici del curs escolar 
això hauria d’estar solucionat perquè sinó les queixes arriben directament als alcaldes. 

L’alcalde de Puigverd exposa que al setembre va ser un caos i la gent s’ha organitzat per 
portar els nens de batxillerat amb cotxes dels pares i destaca que la etapa del batxillerat és 
molt important. 

L’alcalde de Sunyer exposa que el servei està sobredimensionat perquè hi ha busos massa 
grans però que per contra hi hauria d’haver més línies. També critica que hi ha línies que 
tarden 50 minuts per un trajecte de 12 km que no és sostenible ni viable per la gent gran.

L’alcalde de Torre-serona diu que el problema que els pobles que són final de trajecte hi ha 
nens que es queden sense poder pujar perquè l’autobús està ple. Agustí Jiménez, alcalde, 
ha fet notar que “molta canalla es queda cada dia sense espai per pujar a l’autocar, la qual 
cosa resulta un problema pels pares que treballen si han de portar els fills a l’escola o institut 
a Lleida”.

L’alcalde de Torrefarrera exposa que diu que són afortunats perquè toquen a Lleida però 
com que la línia comença a Alfarràs de vegades els busos arriben plens. Destaca que el bus 
express ha estat satisfactori perquè ha augmentat un 50% el nombre d’usuaris però ha de 
funcionar perquè sinó la gent desisteix. Afegeix que s’ha complicat l’accés a Lleida i que val 
la  pena mantenir  l’aposta  als  diferents corredors i  dimensionar  l’oferta afegeix  que  "No 
podem aconseguir treure vehicles de la carretera, que seria l’ideal per la sostenibilitat”. “Si hi 
ha manca de transport públic,  tornem a utilitzar el cotxe, i  això és el  que no volem que 
passi”, ha afegit.

Per part de la Paeria de Lleida, el segon tinent d’alcalde Carlos Enjuanes ha assumit que “hi 
ha d’haver un increment d’autobusos i quilòmetres, s’ha de convocar una reunió específica 
en la qual els municipis aportin les dades necessàries,  demana propostes concretes per 
poder parlar amb Movertis. Afegeix que sí que hi ha una visió de modificar el transport urbà 
a Lleida a curt termini, assumeix que “hi ha d’haver un increment d’autobusos i quilòmetres, 
s’ha  de  convocar  una  reunió  específica  en  la  qual  els  municipis  aportin  les  dades 
necessàries” per una qüestió de dispersió d’interlocutors. 

L’alcaldessa d’Artesa de Lleida diu que van enviar una enquesta a la població per detectar 
les necessitats i han vist que no hi ha consonància entre els horaris d’arribar i el bus urbà.  
L’altre problema és l’autocar de Lleida a la Caparrella on cal més busos en horaris punta 
perquè hi ha un perill de nens caminant per la carretera. L’alcaldessa Mariona Rebull, com 
molts d’altres alcaldes, demanen “més transport escolar sobretot en els primers mesos del 
curs” i “no quan els pares ja s’han organitzat pel seu compte”, com ha afegit Rosa Pujol, 
alcaldessa d’Aitona.

L’Alcaldessa  d’Almatret  demana que el  primer  bus que surt  des  de Maials  podria  parar 
Almatret a les 7.30 per donar servei a gent gran que ha d’anar a l’hospital. 

Terés ha manifestat que estudiarà les queixes aportades i farà gestions per “tocar algun 
horari de la Caparrella i algun de la línea regular.”

El President conclou que s’ha de posar tot en comú i ajustar cas per cas individualment amb 
el Departament per arribar a acords vehiculant-ho directament al Departament de Territori. 
Els alcaldes han quedat emplaçats a aportar dades concretes sobre la solució d’horaris que 
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necessita cada poble en relació al transport escolar i al transport regular, per tal que “en 
breu es pugui convocar una reunió entre municipis, Territori i Educació", ha dit Masot.

L’alcalde de Puigverd demana fer arribar al Departament l’acta de la sessió d’avui.

3. Informes de Presidència

El  President  exposa que es va fer  una reunió  a l’aeroport  d’Alguaire  sobre la  Mesa de 
polígons  industrials  on  es  va  detectar  que  malgrat  alguns  municipis  no  tenen  polígons 
industrials, tots els municipis tenen activitat econòmica i en aquesta mesa hi caben tots. 

El Conseller Manel Ezquerra diu que la legislatura passada es va fer un estudi de diagnosi 
on hi mancaven municipis i taques de polígons per això es va fer una Mesa sectorial per 
atreure activitat econòmica. La primera es va fer a Torrefarrera, la segona a Alguaire i la 
tercera es farà a la paperera Alier. A les properes reunions es convocarà a tots els municipis 
de la comarca perquè tots tenen activitat econòmica. Avança que al proper ple s’aprovarà un 
manifest  com a full  de ruta de les  accions a emprendre.  Per  últim apunta  que aquetes 
reunions van en paral·lel amb les reunions del fons de transició nuclear i preveu crear una 
oficina tècnica per donar suport als municipis. 

El President diu que la canera d’Alcanó està plena i que el 13 i 14 d’abril es farà una jornada 
de portes obertes i  demana als municipis  que facin difusió per fomentar les adopcions i 
gaudir d’una diada familiar. 

Pel que fa al plec de les illes diu que estan en contacte amb l’Agència de residus per tal de 
que ens puguin subvencionar els tancaments de contenidors. 

4. Assumptes d’urgència

No n’hi ha.

5. Precs i preguntes

L’alcalde de Llardecans fa agraeix al Consell Comarcal la rapidesa i eficiència del Servei del 
SAT. 

L’alcalde de Puigverd fa públic que fa mesos que ha demanat desencallar la designació d’un 
instructor per un expedient disciplinari.  Dona el vist i  plau sobre el manifest de polígons. 
Afegeix que a Puigverd hi  ha la seu de Tradinsa on s’hi  podrien fer temes de promoció 
econòmica. 

El president mostra suport al municipi de Seròs per la construcció d’una variant planificada 
per l’any 2025 que és una obra de 9 milions d’euros molt demandada per la comarca. 

Sense cap altre afer a tractar, el president aixeca la sessió en la data i hora assenyalades a 
l’encapçalament, del que com a secretària estenc aquesta acta i en dono fe.

Vist i Plau
El president del Consell de les Alcaldies  
David Masot Florensa
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